
Urząd Miejski w Augustowie
Biuletyn Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Augustowie

P R O T O K Ó Ł NrXXXI/09

z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Augustowie, które odbyły się

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Augustowie, ul. 3 Maja 60

w dniu 30 kwietnia 2009 r.

W obradach sesji wzięło udział 19 radnych - lista obecności w załączeniu.

/zał. nr 1/

Ponadto w obradach udział wzięli:

- pracownicy Urzędu Miejskiego,

- kierownicy jednostek organizacyjnych miasta,

- goście,

- dziennikarze.

Obrady rozpoczęto o godzinie 8.35

i zakończono o godzinie 13.30

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Złożenie sprawozdania przez Burmistrza Miasta.

4. Interpelacje radnych.

5. Przyjęcie sprawozdań z działalności za 2008 rok złożonych przez:

a) Centrum Sportu i Rekreacji,

b) Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,

c) Augustowskie Placówki Kultury,

d) Miejską Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,

e) Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej,

f) Straż Miejską

6. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta:

- wystąpienie Burmistrza Miasta,

- przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej,

- przedstawienie stanowisk poszczególnych Komisji Rady Miejskiej,

- dyskusja,

- głosowanie;

b) zmian budżetu miasta na 2009 rok;

c) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli;

d) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Augustów zwanego „Borki-Centrum” obejmującego tereny położone między ulicami:
Rajgrodzką, Al. Jana Pawła II, Konarskiego, Nad Nettą, Nadrzeczną, rzeką Nettą i ul. Mostową oraz zmieniającego ustalenia części miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenów w centrum Augustowa położonych między ulicami Mostową, Sienkiewicza, Kilińskiego, Rybacką i rzeką Nettą
uchwalonego Uchwałą Nr XXVIII/253/01 Rady Miasta w Augustowie z dnia 29 czerwca 2001 r. (Dz.U.Woj.Podlaskiego Nr 27, poz. 466), w odniesieniu do
terenów położonych przy ul. Mostowej i ul. Kilińskiego, stanowiących kompleks zabudowy określonej symbolem przeznaczenia 2 MNU, 1 UGH i częściowo 4
MNU;

e) udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej Młyńska 30;

f) udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej 3 Maja 39;

g) nadania medalu „Za zasługi dla miasta Augustowa”.

7. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Miejskiej za 2008 rok oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2009 rok.

8. Odpowiedzi na interpelacje.

9. Przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Miejskiej z 17 marca 2009 r.

10.Zapytania i wolne wnioski.

11.Zamknięcie obrad.

Ad.pkt 1

Protokół Nr XXXI/09 z obrad sesji RM z 30.04.2009 r.



Ad.pkt 1

Obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Augustowie otworzył Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał Państwa Radnych, pracowników
Urzędu Miejskiego, Pana Kazimierza Kożuchowskiego – Burmistrza Miasta, Pana Tomasza Śpiczko – Zastępcę Burmistrza, gości, Pana Bogdana Dyjuka –
Wiceprzewodniczącego Sejmiku Samorządowego Województwa Podlaskiego, kierowników jednostek organizacyjnych miasta, Panią Annę Jastrzębską –
p.o.Dyrektora Augustowskich Placówek Kultury, Panią Teresę Dobko – Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Pana Tadeusza Wierzbickiego –
Przewodniczącego Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Pana Andrzeja Zarzeckiego – Dyrektora Centrum Sportu i Rekreacji, Pana
Macieja Krzywińskiego – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, przedstawicieli prasy, Pana Jerzego Buzona – Redaktora Naczelnego gazety
„Przegląd Augustowski”.

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności na sali znajduje się 18 radnych, co stanowi o prawomocności obrad.

Ad.pkt 2

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść uwagi, bądź propozycje do przedstawionego
porządku obrad dzisiejszej sesji? /zał. nr 2/

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM zgłosiła wniosek o wprowadzenie w punkcie 6
porządku obrad dodatkowego podpunktu h): „podjęcie uchwały w sprawie przekazania w formie darowizny na rzecz Powiatu Augustowskiego nieruchomości,
będącej w zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących, położonej w Augustowie przy ul. Brzostowskiego, oznaczonej numerem geodezyjnym 3666/2 o pow.
0,2762 ha”.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że istnieje przeszkoda natury prawnej, ponieważ nie mógł zostać przygotowany projekt
uchwały w ww. sprawie. Nie można przegłosować uchwały, której projektu nie ma.

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM przypomniała, że sprawa była rozpatrywana
na poprzedniej sesji RM i miała być dzisiaj przegłosowana.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił wniosek o wprowadzenie w punkcie 6 porządku obrad dodatkowego podpunktu i): „podjęcie
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Augustowa”. Zwrócił się do Państwa Radnych o zapoznanie się z projektem uchwały, który został
wyłożony na stołach.

Następnie Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Pani Joanny Lisek – Wiceprzewodniczącej Rady
Miejskiej, który w wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania został przyjęty 17 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i przy braku głosów wstrzymujących
się.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad, ze zmianami, który w wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania został przyjęty jednogłośnie 19 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się.

Ad.pkt 3

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi Miasta z prośbą o złożenie
sprawozdania ze swojej działalności od ostatniej sesji Rady Miejskiej.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie od ostatniej sesji Rady Miejskiej, za okres od 20.03.2009 r. do 8.04.2009 r.

Ad.pkt 4

Interpelacje radnych

Pani Radna Ewa Perkowska – interpelacja dotyczy budowy kanalizacji sanitarnej w ul. 3 Maja. W dn. 3.05.2009 r. mieszkańcy ulicy złożyli w Urzędzie Miejskim
pismo i nie otrzymali pisemnej odpowiedzi. Jakie są dalsze losy tej inwestycji?

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM - interpelacja dotyczy wypracowania i zajęcia
stanowiska przez Radę Miejską w sprawie nowego, rządowego projektu Obwodnicy Augustowa. Wniosek w tej sprawie składa Klub Radnych Platformy
Obywatelskiej.

Pani Radna Anna Urban – czy Burmistrz Miasta zamierza przystąpić do likwidacji bądź wygaszania któregoś z gimnazjów na terenie miasta Augustowa?

Ad. pkt 5

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 5 porządku obrad, w którym
przewidziane jest przyjęcie sprawozdań z działalności w 2008 r. złożonych przez:

- Centrum Sportu i Rekreacji /zał.nr 3/,

- Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji /zał.nr 4/,

- Augustowskie Placówki Kultury /zał.nr 5/,

- Miejską Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych /zał.nr 6/,

- Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej /zał.nr 7/,

- Straż Miejską /zał.nr 8/.

Pan Andrzej Kurczyński - Przewodniczący Rady Miejskiejpowiedział, że w latach poprzednich Państwo Radni sprawozdania z działalności jednostek
otrzymywali wraz z materiałami na sesję RM, natomiast w 2009 r. merytoryczne Komisje RM omówiły sprawozdania bardzo szczegółowo na posiedzeniach
Komisji i dzisiaj przedstawią Radzie Miejskiej wypracowane stanowiska, uwagi, wnioski. Natomiast zgodnie z informacją podaną w zaproszeniu na sesję Państwo
Radni mieli możliwość otrzymania wszystkich sprawozdań w Wydziale Organizacyjno-Prawnym UM. Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu
Zbigniewowi Huszczy – Przewodniczącemu Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM z prośbą o przedstawienie stanowiska Komisji w ww. sprawie.

Pan Zbigniew Huszcza – Przewodniczący Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Rekreacji poinformował, że na posiedzeniu Komisji ds. Promocji, Kultury,
Sportu i Turystyki RM w dn. 8 kwietnia 2009 r. omawiane były sprawozdania z działalności Centrum Sportu i Rekreacji, Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
Augustowskich Placówek Kultury. Obecni również byli kierownicy jednostek. Po dokonanej analizie, Komisja ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM ww.
sprawozdania zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. Powiedział, iż chciałby podkreślić kilka spraw związanych z działalnością
Centrum Sportu i Rekreacji. Zwrócił uwagę na bardzo dobrze rozwijający się program wychowania wodnego, sukcesy, które odnoszą w regionie i w kraju
zawodnicy Augustowskiego Towarzystwa Pływackiego. W Centrum Sportu i Rekreacji jest organizowanych wiele imprez pływackich promujących Augustów,
odbywają się obozy szkoleniowe, kursy dla ratowników, prowadzona jest działalność związana z nowymi basenami na jeziorze Necko, bardzo dobrze rozwija się
areobik w wodzie. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poruszył sprawę wzrastających cen energii elektrycznej i cieplnej. Stwierdził, że w Centrum Sportu i
Rekreacji koszt zużycia energii jest na poziomie lat poprzednich, co świadczy o różnego rodzaju działaniach decydujących o tym, że pomimo wzrostu cen, ogólne



Rekreacji koszt zużycia energii jest na poziomie lat poprzednich, co świadczy o różnego rodzaju działaniach decydujących o tym, że pomimo wzrostu cen, ogólne
koszty energii cieplnej i elektrycznej nie zwiększają się. Gdyby takich działań nie było, to ww. koszty byłyby znacznie wyższe. Przewodniczący Rady Miejskiej
podziękował w imieniu Rady Miejskiej Panu Andrzejowi Zarzeckiemu – Dyrektorowi Centrum Sportu i Rekreacji oraz wszystkim pracownikom za pracę w 2008 r.,
życzył dalszych sukcesów. Następnie udzielił głosu Panu Dyrektorowi Centrum Sportu i Rekreacji.

Pan Andrzej Zarzecki – Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji powiedział, że program wychowania wodnego jest realizowany od początku działalności i cały
czas rozwija się, wzbogaca. Zgodnie z podpisaną umową z Ministerstwem Sportu w Warszawie, Augustowskie Towarzystwo Pływackie na rozwój programu
pozyskało 60 tys. zł dodatkowych środków finansowych. Jeżeli zostaną przyjęte wprowadzone modyfikacje, wówczas program zostanie wprowadzony do
realizacji przed sezonem wakacyjnym. Chodzi o poprawę bezpieczeństwa uczniów klas drugich wszystkich szkół podstawowych. Cieszy fakt, że w ślad za
Augustowem wychowanie wodne realizują również ościenne gminy, świadczy to o potrzebie istnienia programu. Ilość osób korzystających z pływalni w 2008 r.
oraz przychody były zbliżone do roku 2007, w którym dużo szkół i instytucji realizowało programy unijne. Dyrektor CSiR zwrócił uwagę na wzrost cen energii
elektrycznej, np. przy tym samym zużyciu energii w marcu 2008 r. i 2009 r. różnica wynosi 5 tys.zł – wzrost w skali roku wynosi 50-60 tys.zł, które wpłyną na
plany związane z unowocześnieniem obiektu. Pracownicy starają się o utrzymanie jakości usług na równym poziomie. Centrum Sportu i Rekreacji liczy ponad 8
lat i wymaga niezbędnych napraw, które są konieczne w procesach technologicznych, natomiast wzrost cen energii działania te będzie ograniczał. Dyrektor CSiR
stwierdził, że w przyszłości należałoby zastanowić się nad wzrostem cen oferowanych usług. Podziękował za słowa uznania.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Panu Andrzejowi Zarzeckiemu – Dyrektorowi
CSiR za przybliżenie problemów, które w najbliższych miesiącach znajdą odbicie w działaniach Rady Miejskiej dotyczących wzrostu cen usług lub przeznaczenia
większej ilości pieniędzy z kasy miejskiej na działalność CSiR.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.
Powiedział, że MOSiR w 2008 r. był organizatorem i współorganizatorem wielu imprez sportowo-rekreacyjnych, okazjonalnych i cyklicznych, w których
uczestniczyło bardzo dużo osób. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że świadczą one o właściwym zagospodarowaniu czasu wolnego młodzieży, takie
działania należy popierać. MOSiR poza organizacją ww. imprez dba również o obiekty rekreacyjno-sportowe, elektryczny wyciąg nart wodnych. Zwrócił uwagę,
że konserwacja ww. obiektów ma na celu zachowanie warunków bezpieczeństwa korzystających osób, wymaga przeznaczenia na ten cel środków finansowych.
MOSiR współpracuje z innymi instytucjami, na miejskim stadionie organizowane są różnego rodzaju imprezy kulturalne. Przewodniczący Rady Miejskiej
stwierdził, że informacja finansowa dotycząca działalności MOSiR znajduje się w sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2008 rok. Następnie udzielił
głosu Panu Maciejowi Krzywińskiemu - Dyrektorowi MOSiR.

Pan Maciej Krzywiński – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji wyjaśnił, że informacja finansowa została dołączona do sprawozdania z
działalności MOSiR. Następnie powiedział, że w 2008 r. nie było większych problemów w działalności obiektów rekreacyjno-sportowych, z wyjątkiem
elektrycznego wyciągu nart wodnych, który obchodzi 10 rocznicę istnienia. Pod koniec sezonu letniego napęd wyciągu uległ poważnej awarii, która powinna być
usunięta w przyszłym tygodniu. MOSiR realizuje program wychowania wodnego z Międzyszkolnym Ośrodkiem Sportowym, dzięki prowadzonej współpracy coraz
więcej osób korzysta z wyciągu nart wodnych. Dyrektor MOSiR podkreślił, że obiekt rekreacyjno-sportowy „Orlik”, który powstał dzięki wspólnym działaniom, jest
wielkim sukcesem, najlepiej wykorzystywaną inwestycją w województwie podlaskim. Oprócz lekcji wychowania fizycznego, które realizują szkoły, z „Orlika”
korzysta tygodniowo, po południu, ok. 500 osób z różnych środowisk, dziećmi opiekują się trenerzy środowiskowi. Dyrektor MOSiR powiedział, że działalność
ww. obiektów świadczy o tym, że warto jest zainwestować każdą złotówkę w infrastrukturę sportową i oby takich obiektów było jak najwięcej.

Pan Andrzej Kurczyńki – Przewodniczący Rady Miejskiej wyraził nadzieję, że może niedługo powstanie nowy obiekt sportowy, zawsze trzeba być optymistą.
Podziękował za wystąpienie.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat sprawozdania z działalności
Augustowskich Placówek Kultury. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Augustowskie Placówki Kultury pracują bardzo dobrze. Podkreślił pracę kół
zainteresowań biorących udział w różnego rodzaju przeglądach na forum regionalnym i ogólnopolskim, które otrzymują wyróżnienia, nagrody, pochwały.
Augustowskie Placówki Kultury co roku organizują imprezy masowe pod kątem turystów przebywających w Augustowie, w Miejskim Domu Kultury odbywają się
cykliczne spotkania autorskie; w 2008 r. Muzeum Ziemi Augustowskiej odchodziło 40 lecie działalności. Warte podkreślenia są działania Kustosza Muzeum
Ziemi Augustowskiej, który stara się wzbogacać zbiory. Miejska Biblioteka spełnia rolę biblioteki powiatowej, na którą miasto otrzymuje co roku kwotę 5 tys. zł z
budżetu powiatu Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Pani Annie Jastrzębskiej – p.o.Dyrektora Augustowskich Placówek Kultury.

Pani Anna Jastrzębska –p.o.Dyrektora Augustowskich Placówek Kultury podziękowała za uznanie. W 2008 r. w Augustowskich Placówkach Kultury
powstało kilka nowych kół zainteresowań, bez których nie byłoby możliwości zainteresowania dzieci i młodzieży kulturą, udziałem w różnego rodzaju imprezach.
Im więcej jest działań skierowanych w stronę dzieci, tym lepiej one rozwijają się, uczą, nabierają nowych doświadczeń. Augustowskie Placówki Kultury w 2008 r.
zrealizowały kilka nowych projektów.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Pani Annie Jastrzębskiej – p.o.Dyrektora Augustowskich Placówek Kultury i
wszystkim pracownikom za pracę w 2008 r. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie sprawozdania z działalności Augustowskich
Placówek Kultury.

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat sprawozdania z działalności Miejskiej
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Udzielił głosu Panu Wiesławowi Jeruciowi – Przewodniczącemu Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia
i Spraw Społecznych RM.

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM poinformował, że Komisja ds. Rodziny, Edukacji,
Zdrowia i Spraw Społecznych RM na posiedzeniu w dn. 27 kwietnia 2009 r. zajmowała się 3 sprawozdaniami: Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Miejskiej
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Straży Miejskiej. Po analizie sprawozdań i po przeprowadzonej dyskusji, Komisja ww. sprawozdania
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Przewodniczący Komisji podkreślił
działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, który bardzo dobrze wykonuje swoją pracę, zajmuje się sprawami społecznymi. Funkcjonowanie MOPS
byłoby jest lepsze, gdyby posiadał większą ilość środków finansowych. Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wykonuje swoją pracę bardzo
dobrze, jej działalność w Augustowie jest bardzo potrzebna, zajmuje się sprawą patologii wśród młodzieży i dorosłych. Straż Miejska czuwa nad
bezpieczeństwem mieszkańców i turystów przebywających w Augustowie, doskonale spełnia swoją rolę.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos?

Pani Radna Anna Szałwińska – w imieniu swoim i uczniów Szkoły Podstawowej Nr 2 podziękowała Pani Teresie Dobko -Kierownikowi Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej za pracę, którą Ośrodek wykonuje na rzecz dzieci, za wspaniałe prowadzenie świetlicy „Nasza Ostoja” przy ul.Ks.Skorupki 6, do której
uczęszcza ok. 30 dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 2. Poinformowała, że Zespół Wychowawczy Szkoły Podstawowej Nr 2 stwierdził, iż po okresie pobytu dzieci
w ww. placówce przede wszystkim poprawiły się oceny w szkole, dzieci nauczyły się korzystać z komputera, poprawiły się oceny z informatyki. Świetlica „Nasza
Ostoja” wykonuje pracę socjoterapeutyczną, dzieci są badane w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Pani Radna Anna Szałwińska podziękowała za
prowadzenie zajęć socjoterapeutycznych i edukacyjno-profilaktycznych w placówce.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w sprawozdaniu Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych są
opisane potrzeby lecznictwa odwykowego, podana jest ilość osób potrzebujących pomocy, ilość osób przyjętych w punkcie pomocy dla ofiar przemocy w
rodzinie. Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował Państwu Radnym analizę ww. dokumentu, podkreślił sprawę przekazywanych dotacji na zadania zlecone
w zakresie pomocy społecznej, polityki prorodzinnej. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zgodnie z przyjętą zasadą wnioski instytucji o
dofinansowanie działalności są rozpatrywane przez komisję i ujmowane w budżecie miasta. Zwrócił uwagę, że po otrzymaniu dofinansowania z budżetu miasta



dofinansowanie działalności są rozpatrywane przez komisję i ujmowane w budżecie miasta. Zwrócił uwagę, że po otrzymaniu dofinansowania z budżetu miasta
niektórzy wnioskodawcy chcieliby jeszcze raz otrzymać dodatkowe środki z kasy miejskiej, natomiast jest to działanie niesprawiedliwe w stosunku do pozostałych
instytucji, które również w ten sposób chciałyby pozyskać dodatkowe pieniądze. Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował o rozważniejsze podchodzenie do
tego tematu i dzielenie pieniędzy „twardą ręką”. Podziękował całej Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za pracę. Udzielił głosu Panu
Tadeuszowi Januszowi Wierzbickiemu – Przewodniczącemu Komisji.

Pan Tadeusz Janusz Wierzbicki – Przewodniczący Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych podziękował członkom Miejskiej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za pracę, która była wykonywana bardzo dobrze. Dołoży wszelkich starań, aby Komisja w 2009 r. pracowała jeszcze
lepiej. Następnie poinformował o rozpoczętej działalności grupy socjoterapeutycznej dla dzieci z rodzin uzależnionych. Zaprosił Państwa Radnych do wzięcia
udziału w uroczystym spotkaniu Augustowskiego Stowarzyszenia Anonimowych Alkoholików „Tęcza”.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat sprawozdania z działalności
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Zaproponował Państwu Radnym analizę ww. dokumentu, zapoznanie się z problemami, z którymi MOPS w imieniu
samorządu Augustowa musi sobie radzić. Zwrócił uwagę, iż Ośrodek otrzymuje do realizacji coraz to nowe zadania, z którymi w doskonały sposób radzi sobie
nieduża grupa 30 pracowników. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na realizację projektów dla potrzebujących, które wynikają z opracowanej strategii
rozwiązywania problemów społecznych, ze szczególnym uwzględnieniem „Praca-Tak”, „Czas do pracy”. Stwierdził, że realizacja projektów przynosi
spodziewane efekty. Bardzo ważna jest praca MOPS w zakresie ciągłego dożywiania kilkuset osób, wypłacania kilku tysięcy zasiłków celowych rodzinom,
dożywiania dzieci w świetlicach, wypłaty dodatków mieszkaniowych. Warta podkreślenia jest praca Warsztatu Terapii Zajęciowej, który obchodził jubileusz 15
lecia istnienia, działalność Środowiskowego Domu Samopomocy, który obchodził jubileusz 5 lecia. MOPS od wielu lat pracuje bardzo dobrze i zasługuje na
szczególne wyróżnienie. Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Pani Teresie Dobko – Kierownikowi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz
wszystkim pracownikom za pracę w 2008 roku.

Pani Teresa Dobko – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej podziękowała za słowa uznania. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej pracuje z
ludźmi potrzebującymi pomocy, realizuje różne zadania i stara się je wykonywać jak najlepiej.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję na temat sprawozdania z wykonania zadań
Straży Miejskiej. Przypomniał, iż Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM zwrócił uwagę na działalność Straży Miejskiej,
która dba o porządek, współpracuje z Policją. Przewodniczący Rady Miejskiej zachęcił Państwa Radnych do zapoznania się z ww. dokumentem, w którym są
opisane kompleksy zagadnień wykonywanych przez Straż Miejską. Umożliwi to Państwu Radnym wyjaśnienie mieszkańcom Augustowa wszelkich wątpliwości
dotyczących celowości jej istnienia.

Pan Piotr Sieńkowski – Komendant Straży Miejskiej powiedział, że głównym zadaniem Straży Miejskiej jest ochrona porządku publicznego. Pomimo trudności
etatowych pracujący funkcjonariusze wykonują wszystkie powierzone zadania. W 2008 r. Straż Miejska zakupiła 2 rowery, dzięki którym możliwe jest
patrolowanie rozległych terenów rekreacyjnych, bulwarów, lasu komunalnego. W czasie rowerowego patrolu został ujęty młodociany przestępca, który skradł
torebkę turystce na plaży. Najwięcej czasu pochłaniają funkcjonariuszom niewłaściwie zaparkowane pojazdy, szczególnie w centrum miasta, które zagrażają
bezpieczeństwu. Zwracana jest uwaga na miejsca parkingowe przeznaczone do parkowania pojazdów przez osoby niepełnosprawne. Wysokość mandatu za
zajęcie miejsca parkingowego dla inwalidy przez osobę nieuprawnioną wynosi 500 zł. Komendant Straży Miejskiej podziękował Przewodniczącemu Rady
Miejskiej za przychylną ocenę działalności Straży Miejskiej.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że bardzo istotna jest działalność prewencyjna Straży Miejskiej, współpraca z
Komendą Policji. Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę, że w najbliższych latach nieuniknione jest zwiększenie działań w kierunku utrzymania porządku i
czystości w mieście dot. segregacji odpadów komunalnych, aby jak najwięcej mieszkańców Augustowa decydowało się na selektywną zbiórkę odpadów. Jest to
rzecz bardzo ważna, aby nie musiało dochodzić do działań restrykcyjnych.

Więcej głosów w dyskusji nie było, Rada Miejska przyjęła sprawozdania z działalności za 2008 r. Centrum Sportu i Rekreacji, Miejskiego Ośrodka Sportu i
Rekreacji, Augustowskich Placówek Kultury, Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Straży
Miejskiej.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim osobom, które kierują jednostkami organizacyjnymi miasta oraz
pracownikom za bardzo dobrą pracę w 2008 r. Życzył dalszych sukcesów w 2009 r., oby ten rok nie był gorszy od lat poprzednich.

Pan Zbigniew Huszcza – Przewodniczący Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM zapytał, czy istnieje możliwość zakończenia obrad sesji do
godz.11.00, aby radni mogli skorzystać z zaproszenia na obchody Święta II Liceum Ogólnokształcącego im. Polonii i Polaków na Świecie.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że nie jest to możliwe, ze względu na obszerną tematykę sesji, która wymaga
omówienia. Niektóre osoby obecne na sesji mogłyby poczuć się obrażone. Należy zdawać sobie sprawę, że Państwo Radni będą podejmowali uchwały, dlatego
ważna jest jak najwyższa frekwencja.

Ad.pkt 6a

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6a porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Augustowa. Udzielił głosu Panu Kazimierzowi Kożuchowskiemu – Burmistrzowi
Miasta.

- Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta przedstawił wykonanie budżetu miasta za 2008 r., przyjętego na sesji Rady Miejskiej w dn. 28 grudnia 2007
r. /zał.nr 9/.

- Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił uchwałę Nr RIO.V-0035-25/09 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Białymstoku Zespołu w Suwałkach z dnia 3 kwietnia 2009 r., który zaopiniował pozytywnie przedłożone przez Burmistrza Miasta Augustowa sprawozdanie z
wykonania budżetu za 2008 rok./zał.nr 10/.

- Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Przewodniczącym poszczególnych Komisji Rady Miejskiej z prośbą o
przedstawienie opinii dotyczących wykonania budżetu miasta za 2008 rok.

Pani Joanna Lisek – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła opinię Komisji Budżetu i
Finansów RM, która na posiedzeniu w dn. 22 kwietnia 2009 r. sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2008 r. zaopiniowała pozytywnie 4 głosami za, przy
braku głosów przeciwnych i przy 2 głosach wstrzymujących się.

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej RM przedstawił opinię Komisji Uzdrowiskowej RM oraz Komisji ds. Urbanistyki,
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM, które na wspólnym posiedzeniu w dn. 22 kwietnia 2009 r. sprawozdanie z wykonania budżetu miasta
za 2008 r. zaopiniowały pozytywnie 2 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 8 głosach wstrzymujących się.

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM przedstawił opinię Komisji ds. Rodziny, Edukacji,
Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM, które na wspólnym posiedzeniu w dn. 23 kwietnia 2009 r. sprawozdanie
z wykonania budżetu miasta za 2008 r. zaopiniowały pozytywnie 4 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 7 głosach wstrzymujących się.

Pan Patryk Palczewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej RM, która na posiedzeniu w dn. 23 kwietnia 2009 r.,
po zapoznaniu się z ww. stanowiskami poszczególnych Komisji Rady Miejskiej, wykonanie budżetu miasta za 2008 r. zaopiniowała pozytywnie 3 głosami za,



po zapoznaniu się z ww. stanowiskami poszczególnych Komisji Rady Miejskiej, wykonanie budżetu miasta za 2008 r. zaopiniowała pozytywnie 3 głosami za,
przy braku głosów przeciwnych i przy 2 głosach wstrzymujących się. Komisja Rewizyjna 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów
wstrzymujących się postawiła wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Augustowa za 2008 rok. /zał. nr 11/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
RM poinformował, że w dn. 27 kwietnia 2009 r. wpłynęła do Urzędu Miejskiego uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku Zespołu w Suwałkach w
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Augustowie wniosku w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium
za 2008 rok. Skład orzekający stwierdził, ze wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym, a w szczególności
dotyczy wykonania budżetu miasta za 2008 rok, oparty jest na opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej o wykonaniu budżetu, skład Komisji w świetle
oświadczenia Przewodniczącego Rady jest zgodny z wymogami ustawy o samorządzie gminnym. /zał.nr 12/

- Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.

Pan Radny Bogusław Samel – zwrócił uwagę na posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM, które opiniowały projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie
miasta. Zmiany te dotyczyły spraw niezależnych od kondycji finansowej miasta, dotacji lub subwencji. Po wejściu Polski do Unii Europejskiej w 2004 r. Miasto
Augustów pozyskało fundusze unijne na zagospodarowanie bulwarów nad rzeką Nettą, obecnie nie jest to już takie proste. Pan Radny B.Samel powiedział, że
analizując na posiedzeniach Komisji RM sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2008 r. zwrócił uwagę na ogrom pracy, która została włożona w realizację
zadań statutowych miasta. Przypomniał, że w dn. 28 grudnia 2007 r. wstrzymał się od głosowania nad budżetem miasta na 2008 r., gdyż budżet był mało
ambitny w stosunku do lat poprzednich. Natomiast w ciągu roku sytuacja uległa poprawie, zmieniło się otoczenie związane z realizacją inwestycji, Augustów jest
coraz ładniejszym miastem. Inne samorządy w Polsce nie mają tak dobrej sytuacji, można o tym przeczytać w gazetach. Pan Radny Bogusław Samel powiedział,
iż docenia wystąpienie Burmistrza Miasta podsumowujące wykonanie budżetu miasta za 2008 rok.

Pan Zbigniew Huszcza – Przewodniczący Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM zwrócił uwagę, że ze środków finansowych zewnętrznych
zostały wybudowane nie tylko bulwary, ale także parkingi, drogi dojazdowe do wyciągu nart wodnych, powstała alejka pieszo-rowerowa wzdłuż jeziora Necko,
nowa plaża. Pan Zbigniew Huszcza – Przewodniczący Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM zaapelował o obiektywna ocenę sprawozdania; należy
ocenić, czy zostały wykorzystane wszystkie szanse, czy nic nie zaniedbano, czy istnieje właściwa współpraca pomiędzy jednostkami i urzędami. Sprawozdanie
to nie tylko wydatki i dochody.

Więcej głosów w dyskusji nie było.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym rada udziela absolutorium burmistrzowi
wyłącznie z tytułu wykonania budżetu, w głosowaniu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy. W związku z powyższym do udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Miasta potrzebnych jest co najmniej 11 głosów za. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta. W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/194/09 w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Miasta została podjęta 13 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy 6 głosach wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik no
niniejszego protokołu./zał.nr 13/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej złożył gratulacje Burmistrzowi Miasta, Zastępcy Burmistrza Miasta, Skarbnikowi Miasta, służbom
finansowym, pracownikom Urzędu Miejskiego, organizacjom współpracującym, radnym decydującym o wydatkach, wszystkim osobom, dzięki którym budżet
miasta został wykonany.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta podziękował Państwu Radnym za udzielenie absolutorium, za docenienie pracy Burmistrza, podległych
jednostek i pracowników Urzędu Miejskiego.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach do godz. 11.00.

Ad.pkt 6b

Po przerwie, Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał Państwu Radnym, że 30 kwietnia 2009 r. mija termin złożenia
oświadczeń majątkowych i deklaracji o podatku dochodowym. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do
realizacji punktu 6b porządku obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2009 rok. Udzielił głosu Pani Monice Podziewskiej –
Skarbnikowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektu uchwały.

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta omówiła ww. projekt uchwały.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos?

Pan Radny Ryszard Piskorz – zapytał, dlaczego planowane wydatki na remont elektrycznego wyciągu nart wodnych zostały przeniesione do wydatków
inwestycyjnych?

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta wyjaśniła, iż po dokładnej analizie zadania okazało się, że wykonywane roboty będą polegały na modernizacji
tego samego urządzenia, dlatego też zapis należało dostosować do obowiązującej klasyfikacji budżetowej.

Pani Joanna Lisek – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła opinię Komisji Budżetu i
Finansów RM, która na posiedzeniu w dn. 29 kwietnia 2009 r. ww. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2009 r. zaopiniowała jednogłośnie
pozytywnie 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/195/09 w sprawie zmian budżetu miasta na 2009 rok została podjęta jednogłośnie 17 głosami za, przy
braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał.nr 14/

Ad.pkt 6c

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6c porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli. Wyjaśnił, że w dn.23 stycznia 2009 r. weszła w życie znowelizowana Karta
Nauczyciela. Ustawa wprowadzająca nowelizację w Karcie zawiera artykuł 4 mówiący o terminie obowiązywania regulaminu. Wynika z niego, że regulaminy z
2008 r. mogą funkcjonować przez dwa miesiące od uchwalenia ustawy budżetowej. Regulaminy wynagradzania nauczycieli należy już stosować w oparciu o
nową Kartę Nauczyciela. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że skoro nowelizacja Karty Nauczyciela weszła w życie w dn.23 stycznia 2009 r., to
wszystkie regulaminy uchwalone przed tą datą są nieważne. Natomiast nie ukazały się przepisy, które wyjaśniłyby przyczynę takiej decyzji, ponieważ regulaminy
wynagradzania nauczycieli były uchwalone na podstawie obowiązującego prawa w 2008 r., nie ukazały się przepisy wyjaśniające, czy istnieje możliwość
uchwalania regulaminów w dalszym ciągu na jeden rok. W nowym zapisie Karty Nauczyciela jest mowa o tym, że regulaminy mają być uzgadniane ze związkami
zawodowymi, natomiast nie ma klauzuli czasowej, która była ujęta w poprzednim zapisie. Wypowiadały się w tej kwestii biura prawne, natomiast argumentem
wiążącym jest opinia przedstawiona przez biuro legislacyjne Sejmu RP, iż regulaminy powinny być uzgadniane ze związkami zawodowymi, nie ma mowy o
czasie obowiązywania regulaminu. Nie będzie więc błędem ani uchybieniem ustawowym wprowadzenie zapisu w tej kwestii. Przewodniczący Rady Miejskiej
powiedział, że uchwalony przez Radę Miejską w dn. 30 grudniu 2008 r. regulamin jest ważny, jednak dzisiaj został ponownie przedłożony Radzie Miejskiej do
uchwalenia, aby nikt nie zarzucił, że po 23 stycznia 2009 r. przepisy straciły moc, natomiast nowy regulamin nie został uchwalony. Przewodniczący Rady
Miejskiej poinformował, że zwrócił się do wszystkich samorządowców z terenie Powiatu Augustowskiego o utrzymanie zapisu w sprawie obowiązywania
regulaminu przez jeden rok kalendarzowy, aby wszystkie ustalenia, które zapadły w grudniu 2008 r., podczas dyskusji nad regulaminem na 2009 r., zachowały
swoją moc. Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę, że gdyby uchwała została podjęta na czas nieokreślony, to różne wskaźniki określone w regulaminie



powinny być ujęte zupełnie inaczej. Natomiast przedstawiony Państwu Radnym regulamin wynagradzania nauczycieli nie różni się żadnym zapisem w stosunku
do regulaminu uchwalonego w dn.30 grudnia 2008 r., wskaźniki są takie same. Projekt uchwały zawiera zapis w brzmieniu: „Traci moc Uchwała Nr XXIX/178/08
Rady Miejskiej w Augustowie z 30 grudnia 2008 r. w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli”. Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś
z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos?

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej oddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/196/09 w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli została podjęta jednogłośnie 17
głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał.nr 15/

Ad.pkt 6d

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do rozpatrzenia punktu 6d porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Augustów zwanego „Borki-Centrum” obejmującego tereny położone
między ulicami: Rajgrodzką, Al. Jana Pawła II, Konarskiego, Nad Nettą, Nadrzeczną, rzeką Nettą i ul. Mostową oraz zmieniającego ustalenia części miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego terenów w centrum Augustowa położonych między ulicami Mostową, Sienkiewicza, Kilińskiego, Rybacką i rzeką Nettą
uchwalonego Uchwałą Nr XXVIII/253/01 Rady Miasta w Augustowie z dnia 29 czerwca 2001 r. (Dz.U.Woj.Podlaskiego Nr 27, poz. 466), w odniesieniu do
terenów położonych przy ul. Mostowej i ul. Kilińskiego, stanowiących kompleks zabudowy określonej symbolem przeznaczenia 2 MNU, 1 UGH i częściowo 4
MNU. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że otrzymał od Burmistrza Miasta wniosek o uchwalenie ww. planu zagospodarowania przestrzennego. We
wniosku Pan Burmistrz podnosi, że plan jest zgodny z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Augustowa
zatwierdzonego uchwałą Nr XVI/129/2000 Rady Miejskiej w Augustowie z dnia 6 marca 2000 r. Do projektu planu zgłoszono w trakcie pierwszego wyłożenia
projektu planu do publicznego wglądu 27 uwag, z czego 5 zostało rozpatrzonych przez Burmistrza Miasta negatywnie w całości, zaś 2 częściowo. W trakcie
drugiego wyłożenia projektu planu w zakresie obejmującym obszar pomiędzy ulicami: Nadrzeczną, Wierzbną, Nowomiejską i Mostowa nie zgłoszono uwag.
Wniosek zawiera uzasadnienie. /zał.nr 16/ Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos?

Pan Radny Jerzy Dobrowolski – zwrócił uwagę na niekonsekwencje w zapisach par.2.ust.1., pkt 5, który stanowi o zabudowie pierzejowej, iż należy przez to
rozumieć zwartą zabudowę, usytuowaną wzdłuż ciągów ulicznych, zgodnie z obowiązującymi liniami zabudowy wyznaczonymi na rysunku planu; z obowiązkiem
lokalizacji budynków od strony ulic przy granicach z działkami sąsiednimi. Natomiast par.21, pkt 3 lit. „d” stanowi, że „maksymalna powierzchnia zabudowy działki
wynosi 50% powierzchni działki budowlanej”. Pan Radny Jerzy Dobrowolski powiedział, że nie jest to zasadne, aby w zabudowie zwartej, pierzejowej,
śródmiejskiej została ograniczona w tak poważny sposób powierzchnia zabudowy.

Pani Anna Kowalczuk – Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM wyjaśniła, że w tzw. „słowniczku” pojęcie zabudowy pierzejowej
oznacza zabudowę zwartą, iż ma to być zabudowa od ciągu komunikacyjnego - drogi. W przypadku zabudowy pierzejowej istnieje możliwość zabudowy zwartej i
jednocześnie od tyłu działki wolnej. Nie oznacza to, że działka ma być maksymalnie zabudowana. Natomiast maksymalna powierzchnia zabudowy działki
wynosząca 50% powierzchni działki budowlanej dotyczy terenów zabudowy mieszkalnej. W Augustowie znajdują się tereny położone bliżej centrum miasta z
zabudową bardziej intensywną oraz tereny w dalszej części miasta, gdzie znajduje się zabudowa mniej intensywna. Plan „Borki-Centrum” jest obszerny,
obejmuje dużą część Augustowa. W terenach zabudowy usługowej w centrum miasta powierzchnia zabudowy w stosunku do powierzchni działki jest znacznie
większa. Zapis dotyczący maksymalnej powierzchni zabudowy działki wynoszącej 50% powierzchni działki budowlanej dotyczy terenów oddalonych od centrum
miasta, gdzie nie ma zabudowy zwartej. Tereny są przeznaczone pod zabudowę mieszkalną jednorodzinną, wolnostojącą, bliźniaczą. Jest jeden kompleks
zabudowy szeregowej, co również nie uniemożliwia pozostawienia tych terenów biologicznie czynnych.

Pan Dariusz Górny – Przewodniczący Komisji ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM przedstawił opinię Komisji ds.
Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM, która na posiedzeniu w dn. 22 kwietnia 2009 r. ww. projekt uchwały zaopiniowała
jednogłośnie pozytywnie 6 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o wyjaśnienie zapisu par.6.1.pkt 3 w brzmieniu: „dążyć do usunięcia obiektów
dysharmonizujących”. W projekcie uchwały brakuje wyjaśnienia, które obiekty są dysharmonizujące, które należałoby wyeliminować.

Pani Anna Kowalczuk – Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM wyjaśniła, że zapis dotyczy układu urbanistycznego, czyli terenów
zabytkowych. W przypadku nowej zabudowy nad wszystkim sprawuje pieczę konserwator zabytków. Jeżeli uzna, że któryś z obiektów już istniejących
należałoby przebudować w inny sposób, to wtedy te obiekty powinny być dostosowane do wymogów konserwatorskich.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/197/09 została podjęta jednogłośnie 17 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku
głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 17/

Ad.pkt 6e

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punku 6 e i 6 f porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwał: w sprawie udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej Młyńska 30 oraz w sprawie udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej 3 Maja
39. Projekty uchwał dotyczą udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej Młyńska 30 na dofinansowanie robót remontowych w zakresie termomodernizacji
ściany zewnętrznej (strona południowa) wraz z remontem balkonów oraz wymianą stolarki na klatkach schodowych w kwocie 60.000 zł oraz udzielenia pożyczki
Wspólnocie Mieszkaniowej 3 Maja 39 na dofinansowanie robót remontowych w zakresie w zakresie termomodernizacji ścian zewnętrznych – III etap strona
północna w kwocie 50.000 zł. Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Pani Monice Podziewskiej – Skarbnikowi Miasta z prośbą o omówienie ww. projektów
uchwał.

Pani Monika Podziewska – Skarbnik Miasta omówiła ww. projekty uchwał.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos? Przewodniczący Rady
Miejskiej powiedział, że Wspólnoty Mieszkaniowe mają ograniczone możliwości finansowe. Udzielona pożyczka przynosi wymierne efekty w postaci podniesienia
standardu. Termomodernizacja przynosi duże oszczędności, zmniejsza koszty utrzymania budynków.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta powiedział, że zlecił wykonanie audytu Wspólnot celem zbadania możliwości spłaty pożyczek. Wspólnoty
zaciągnięte pożyczki będą w stanie spłacić.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia
pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej Młyńska 30. W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/198/09 została podjęta jednogłośnie 17
głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał.nr 18/.

Ad.pkt 6f

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Wspólnocie Mieszkaniowej
3 Maja 39. W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/199/09 została podjęta jednogłośnie 17 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 19/

Ad.pkt 6g

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do rozpatrzenia punktu 6g porządku obrad, tj. do



podjęcia uchwały w sprawie nadania medalu „Za zasługi dla miasta Augustowa”. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dn. 28 kwietnia 2009 r.
odbyło się posiedzenie Kapituły Medalu, w którym wzięli udział wszyscy członkowie Kapituły: Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta, Pani Radna Ewa
Perkowska, Pan Radny Wiesław Jeruć, Pan Radny Dariusz Górny oraz Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Kapituły.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał protokół z posiedzenia Kapituły Medalu, w brzmieniu: „Pan Andrzej Kurczyński –
Przewodniczący Kapituły poinformował, iż do Kapituły Medalu został złożony wniosek o uhonorowanie w 2009 r. medalem „Za zasługi dla miasta Augustowa”:
Pani Edyty Dzieniszewskiej, Pana Piotra Markiewicza, Pana Marka Twardowskiego, Pana Adama Wysockiego. Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący
Kapituły odczytał uzasadnienie wniosku, w brzmieniu:

„Zgłaszam kandydatury Pani Edyty Dzieniszewskiej oraz Panów Piotra Markiewicza, jedynego Augustowianina, zdobywcę medalu olimpijskiego, Marka
Twardowskiego i Adama Wysockiego do medalu „Za zasługi dla miasta Augustowa”. Wymienieni sportowcy są wybitnymi augustowskimi kajakarzami,
reprezentantami Polski na zawodach rangi europejskiej i światowej. Mimo różnych intratnych propozycji nie zrezygnowali z członkostwa w klubie „Sparta”
Augustów i zawsze z dumą podkreślają, że są reprezentantami Augustowa. Już sam udział w Olimpiadzie, to dla każdego sportowca duży zaszczyt i ogromne
wyzwanie. Nasi sportowcy sprostali temu, bo nie tylko reprezentowali Polskę na Olimpiadzie, ale zakwalifikowali się do finałów olimpijskich, w których liczyli się w
walce o medale. Wszyscy są zdobywcami medali na Mistrzostwach Świata, Europy i w Pucharze Świata. Są wielokrotnymi mistrzami Polski w kategoriach K-1,
K-2 i K-4 na dystansach 200 m, 500 m i 1000 m. Od kilku lat są w czołówce sportowców Podlasia, a za wyniki w 2008 r. Pani Edyta Dzieniszewska została
uznana przez Podlaską Radę Olimpijską za najlepszego sportowca Podlasia. W plebiscycie „Gazety Współczesnej” na najpopularniejszego sportowca wszyscy
od kilku lat zajmują czołowe pozycje, a Pan Marek Twardowski jest zwycięzcą tego plebiscytu w latach 2007 i 2008. Sukcesy odnoszone przez naszych
sportowców na akwenach całego świata pozwalają wielu ludziom na zorientowanie się gdzie leży Polska, gdzie położony jest Augustów. Pani Edyta
Dzieniszewska oraz Panowie Piotr Markiewicz, Marek Twardowski i Adam Wysocki są wspaniałymi ambasadorami Augustowa i moim zdaniem w pełni zasługują
na najwyższe augustowskie odznaczenie. Zwracam się do Wysokiej Kapituły z prośbą o pozytywne zaopiniowanie niniejszego wniosku. Radny Rady Miejskiej w
Augustowie /Andrzej Kurczyński/.”

Członkowie Kapituły Medalu, w swoich wypowiedziach, poparli wniosek Pana Andrzeja Kurczyńskiego. Stwierdzili, że wymienieni augustowscy, wybitni
sportowcy w pełni zasługują na uhonorowanie medalem „Za zasługi dla miasta Augustowa”. Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Kapituły poddał pod
głosowanie ww. wniosek. W wyniku przeprowadzonego jawnego głosowania Kapituła Medalu postanowiła jednogłośnie, 5 głosami za, przy braku głosów
przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących się, uhonorować w 2009 r. medalem „Za zasługi dla miasta Augustowa”: Panią Edytę Dzieniszewską, Pana
Piotra Markiewicza, Pana Marka Twardowskiego, Pana Adama Wysockiego”.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos? Zwrócił uwagę, że
przyznanie medalu wybitnym augustowskim sportowcom jest także pewnym uhonorowaniem Polskiego Związku Kajakowego, który w 2009 r. będzie obchodził
jubileusz 80 lecia działalności.

Pani Radna Bożenna Ziemak – zaproponowała uhonorowanie w 2009 r. medalem trenera Pani Edyty Dzieniszewskiej, który ciężko pracuje na sukcesy
zawodniczki.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że do Kapituły Medalu nie wpłynął wniosek w sprawie uhonorowania medalem trenera
Pana Jerzego Grąbczewskiego, jednak członkowie Kapituły poruszyli w dyskusji ww. temat. Stwierdzono, że przed kilkoma laty trener Pan Andrzej Siemion był
uhonorowany medalem „Za zasługi dla miasta Augustowa”, odnosił znaczące sukcesy sportowe, miał kilku wychowanków. Trener Pan Jerzy Grąbczewski
również odnosi sukcesy i w najbliższym czasie ma szansę na uhonorowanie medalem.

Pani Radna Bożenna Ziemak – stwierdziła, że medal, który otrzymał trener Pan Andrzej Siemion mógł mieć znaczący wpływ na późniejsze sukcesy
zawodników.

Pan Andrzej Kurczyński - Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że podczas wystąpienia na uroczystości otwarcia kompleksu sportowo-rekreacyjnego
„Orlik” poruszył sprawę uhonorowania wybitnych augustowskich sportowców, stąd wniosek o przyznania medalu „Za zasługi dla miasta Augustowa”.

Więcej głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/200/09 została podjęta jednogłośnie 17 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku
głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 20/

Ad.pkt 6h

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do rozpatrzenia punktu 6h porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawieprzekazania w formie darowizny na rzecz Powiatu Augustowskiego nieruchomości, będącej w zarządzie Zespołu Szkół
Ogólnokształcących, położonej w Augustowie przy ul. Brzostowskiego, oznaczonej numerem geodezyjnym 3666/2 o pow. 0,2762 ha. Udzielił głosu Pani
Krystynie Wasilewskiej – Kierownikowi Wydziału Gospodarki Nieruchomościami UM z prośbą o omówienie ww. problemu.

Pani Krystyna Wasilewska – Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami UM powiedziała, że na podstawie ustawy o samorządzie gminnym
Państwo Radni przekazali do kompetencji Burmistrza Miasta sprawę gospodarowania mieniem komunalnym, tak więc zgodnie z obowiązującymi przepisami ww.
uchwała nie może być podjęta przez Radę Miejską. Zarząd Powiatu Augustowskiego, oprócz ww. nieruchomości, wystąpił o przekazanie w formie darowizny
gruntów przy ul. Młodości oraz na rzecz Skarbu Państwa gruntów gminnych położonych przy ul. Brzostowskiego, będących we władaniu Komendy Powiatowej
Państwowej Straży Pożarnej. Burmistrz Miasta w dn.24 marca 2009 r. wystąpił z wnioskiem do Pana Starosty Augustowskiego o przekazanie w formie darowizny
gruntu przy ul. Mazurskiej, na którym zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego jest planowana budowa dworca PKS. Zarząd Powiatu
Augustowskiego na wniosek Pana Burmistrza nie udzielił odpowiedzi. Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami zaproponowała kompleksowe
rozpatrzenie wniosków. Zwróciła uwagę, że Pani Joanna Lisek jest radną i Dyrektorem Zespołu Szkół Ogólnokształcących, która popiera jeden wniosek
dotyczący przekazania gruntów przy ZSO, natomiast pozostałe wnioski również wymagają podjęcia stosownych decyzji.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że nie głosował przeciw wprowadzeniu do porządku obrad ww. punktu, tylko przeciw
pewnej formalności, którą omówiła Pani Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami UM. Na poprzedniej sesji Rada Miejska uznała, iż należy jak
najszybciej doprowadzić do zamiany działek, wydawało się, że sprawa została załatwiona. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że był inicjatorem
spotkania Burmistrza Miasta i Starosty Augustowskiego na ww. temat. Okazuje się jednak, że odległość pomiędzy Urzędem Miejskim /ul. 3 Maja 29/ i
Starostwem Augustowskim /ul. 3 Maja 60/ jest bardzo duża, szkoda, bo wiele spraw można byłoby załatwić szybko, bez wysyłania pism. Przewodniczący Rady
Miejskiej powiedział, że ponad miesiąc temu odbyło się kolejne spotkanie, zorganizowane ze wspólnej inicjatywy Pana Starosty, Wicestarosty, Burmistrza
Miasta, Przewodniczącego Rady Miejskiej. Wydawało się, że sprawa zamiany działek pomiędzy samorządami dojdzie do skutku, okazuje się, że temat nie
znalazł się w porządku posiedzenia Zarządu, ani sesji Rady Powiatu. Być może trzeba będzie zaaranżować kolejne spotkanie - a może posiedzenia powinny
odbywać się raz w miesiącu, jeżeli istnieją takie problemy? Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w najbliższym czasie trzeba będzie wrócić do rozmów
z Panem Starostą, aby sprawa została w końcu załatwiona.

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM życzyła Panu Burmistrzowi owocnych obrad i
dobrej woli.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Burmistrz Miasta wykazał dobrą wolę w tej sprawie.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta wyjaśnił, że nie mógł podjąć zarządzenia o przekazaniu gruntów bez decyzji Zarządu i Rady Powiatu, od
której zależy pozytywne załatwienie wniosku. Jeżeli dzisiaj byłaby wyrażona zgoda na zamianę działek, to zarządzenie byłoby już jutro podpisane. Burmistrz



której zależy pozytywne załatwienie wniosku. Jeżeli dzisiaj byłaby wyrażona zgoda na zamianę działek, to zarządzenie byłoby już jutro podpisane. Burmistrz
Miasta zwrócił uwagę, że ustalenia podejmowane na spotkaniach z Panem Starostą nie są dotrzymywane, jest to bardzo przykre.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej wyraził nadzieję, że na następnej sesji Rada Miejska nie będzie musiała wracać do tego tematu.

Ad.pkt 6i

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 6i porządku obrad, tj. do
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Augustowa. Agencja Rozwoju Regionalnego „POL AUGUST” s.c. w Augustowie, ul.
Młyńska 34 zwróciła się z prośbą o wydanie zezwolenia na jednorazowe, okazjonalne umieszczenie herbu miasta Augustowa na statuetkach dla laureata i
zwycięzców w sześciu kategoriach plebiscytu „Augustowianin Dziesięciolecia”, organizowanego z okazji 10 rocznicy istnienia tygodnika „Przegląd Powiatowy”.
/zał. nr 21/ Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos?

Głosów w dyskusji nie było i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku
przeprowadzonego jawnego głosowania uchwała Nr XXXI/201/09 została podjęta jednogłośnie 17 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i przy braku
głosów wstrzymujących się. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 22/

Ad.pkt 7

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że obecnie Rada Miejska przystąpi do realizacji punktu 7 porządku obrad, tj. do
przyjęcia sprawozdań z pracy Komisji Rady Miejskiej za 2008 rok oraz zatwierdzenia planów pracy Komisji na 2009 rok. Udzielił głosu Przewodniczącym
poszczególnych Komisji Rady Miejskiej.

Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji ds.
Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM za 2008 rok oraz plan pracy Komisji na 2009 rok, które stanowią załączniki do niniejszego protokołu. /zał.
nr 23, 24/

Pani Joanna Lisek – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Finansów RM za 2008 rok, które
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. /zał. nr 25/

Pani Bożenna Ziemak – Zastępca Przewodniczącego Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji ds.
Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM za 2008 rok oraz plan pracy Komisji na 2009 rok, które stanowią załączniki do niniejszego protokołu. /zał. nr 26, 27/

Pan Dariusz Górny – Przewodniczący Komisji ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM przedstawił sprawozdanie z
pracy Komisji ds. Urbanistyki, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Komunalizacji Mienia RM za 2008 rok oraz plan pracy Komisji na 2009 rok, które stanowią
załączniki do niniejszego protokołu. /zał. nr 28, 29/

Pan Stanisław Sokołowski – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej RM przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Uzdrowiskowej RM za 2008 rok oraz
plan pracy Komisji na 2009 rok, które stanowią załączniki do niniejszego protokołu. /zał. nr 30, 31/

Pan Jerzy Dobrowolski – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej RM za 2008 rok oraz
plan pracy Komisji na 2009 rok, które stanowią załączniki do niniejszego sprawozdania. /zał. nr 32, 33/

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos na temat przedstawionych sprawozdań i
planów pracy Komisji?

Głosów w dyskusji nie było. Rada Miejska przyjęła sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej za 2008 rok oraz zatwierdziła plany pracy Komisji na 2009 rok.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Komisjom Rady Miejskiej za pracę w 2008 r. i życzył owocnych obrad w 2009 r.

Ad.pkt 8

Odpowiedzi na interpelację Pani Radnej Ewy Perkowskiej udzielił Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta.

Ostatnia rozmowa Burmistrza Miasta ze Starostą Augustowskim na temat budowy kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w ul. 3 Maja, która jest ulicą powiatową,
odbyła się w dn.27 kwietnia 2009 r. Kolejne spotkanie z Panem Starostą ma odbyć się na początku maja br. Przesłane przez Starostwo Powiatowe porozumienie
jest nie do przyjęcia, w związku z powyższym Urząd Miejski także opracował projekt porozumienia. Istnieją szanse na rozpoczęcie inwestycji jeszcze w 2009 r.

Pani Radna Ewa Perkowska – powiedziała, że liczy na porozumienie Burmistrza Miasta i Starosty Augustowskiego, dzięki któremu mieszkańcy ul. 3 Maja będą
mogli normalnie funkcjonować.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z korespondencją, która wpłynęła do Przewodniczącego i Rady Miejskiej w sprawie
budowy ul. 3 Maja: z pismem Pani Radnej Ewy Perkowskiej z dn.2.04.2009 r., skierowanym do Pana Franciszka Wiśniewskiego Przewodniczącego Zarządu
Powiatu Augustowskiego, w którym mieszkańcy ulicy zwrócili się z prośbą o wydanie zgody i nie blokowanie rozpoczęcia inwestycji: „Budowa kanalizacji
sanitarnej i sieci wodociągowej na terenie Augustowa w tym: ulica 3 Maja, ulica Ogrodowa” w zakresie wbudowania kanalizacji sanitarnej z przyłączami na ulicy
3 Maja na odcinku od ulicy Kilińskiego do ulicy Hożej. /zał. nr 34/ Następne pismo w ww. sprawie zostało złożone przez Panią Joannę Lisek -
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej, która w związku z planowaną realizacją zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej na terenie Augustowa
w ulicach: 3 Maja i Ogrodowa”, zwróciła się w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Rady Miejskiej o rozszerzenie zakresu inwestycji w 2009 r. na
ulicy 3 Maja na odcinku od ulicy Hożej do ulicy Ks. Ściegiennego o przebudowę odcinka, zgodnie z zatwierdzonym projektem budowlanym, nie tylko w zakresie
infrastruktury kanalizacyjno – wodociągowej, ale także o wykonanie nawierzchni jezdni i dokonanie stosownych zmian w budżecie Miasta Augustowa na rok
2009. /zał. nr 35/ Przewodniczący Rady Miejskiej odniósł się do ww. pism, które dotyczą bardzo ważnej kwestii. W piśmie Pani Radnej Ewy Perkowskiej jest
napisane, że mieszkańcy ulicy 3 Maja są oburzeni postawą władz Powiatu z powodu wstrzymania prac budowlanych dotyczących budowy kanalizacji 3 Maja,
proszą o skoordynowanie działań Władz Miasta i Powiatu, a także rozpatrzenie problemu przez merytoryczne Komisje Rady Miejskiej i Rady Powiatu.
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę, że pismo Pani Radnej Ewy Perkowskiej podpisali mieszkańcy ulicy 3 Maja w sposób mało rzetelny, ponieważ w
kilku przypadkach jedna osoba podpisała się za kilka osób, co spowodowało, że pismo w bardzo ważnej sprawie straciło swoją rangę. Wniosek Pani Joanny
Lisek - Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej dotyczy uchwalonego budżetu miasta na 2009 r. i byłby to wniosek konkretny, gdyby zawierał propozycję
przesunięcia środków w budżecie. W tym momencie ktoś mógłby powiedzieć, że istnieje możliwość skorzystania ze środków pomocowych, natomiast jest to
rzucenie hasła, które dla jednych osób jest bardzo wygodne, dla drugich trudne do spełnienia. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że na spotkaniu w
Starostwie Powiatowym zapadła decyzja o przygotowaniu przez Pana Starostę porozumienia, które miało być zawarte między Zarządem Powiatu
Augustowskiego, a Burmistrzem Miasta, dokładnie określającego etapy budowy kanalizacji sanitarnej, sieci wodociągowej i odtworzenia ulicy 3 Maja.
Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że administratorem ulicy 3 Maja jest Powiat, natomiast w przygotowanym przez Starostwo Powiatowe porozumieniu
nie było ani jednego wyrazu o przeznaczeniu na inwestycję środków finansowych z budżetu Powiatu Augustowskiego, dokument okazał się rygorystyczny.
Paragraf 5 porozumienia stanowi, że: „Gmina Miasto Augustów zobowiązuje się zapłacić Powiatowi Augustowskiemu karę umowną odpowiednią dla danego
etapu robót, opisanego w par. 2. Kara umowna za niezrealizowanie inwestycji w terminach określonych w par. 2 wynosi: dla etapu pierwszego – 360.000 zł, dla
etapu drugiego – 3.014.000 zł. Kara umowna w przypadku zwłoki w wykonaniu przedmiotu umowy - w wysokości 0,5% danego etapu robót za każdy dzień
zwłoki i zwłoki w usunięciu wad stwierdzonych przy odbiorze robót - w wysokości 0,5% danego etapu robót za każdy dzień zwłoki, licząc od dnia wyznaczonego
na usunięcie wad”. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że osoby, które podpiszą ww. porozumienie poniosą odpowiedzialność za realizację inwestycji w
podanych terminach, natomiast po rozkopaniu ulicy może okazać się, że trzeba będzie wprowadzić dodatkowy termin na wykonanie robót pod ziemią.



Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że najlepszym wyjściem z sytuacji jest kompleksowa realizacja inwestycji, a nie wykonanie zadania odcinkami.

Pan Józef Górski – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska UM powiedział, że realizacja zadania w jednym cyklu
inwestycyjnym jest rozwiązaniem najbardziej optymalnym. Ulica 3 Maja nie jest uzbrojona w sieć sanitarną, mieszkańcy już od kilkunastu lat borykają się z tym
problemem. W uchwale budżetowej z dn.28 grudnia 2007 r. została przyjęta zasada realizacji ulicy w rozbiciu na 2 etapy. Pierwszy etap dotyczy uzbrojenia ulicy
w sieć sanitarną z przyłączami do wszystkich obiektów, uzupełnienia o sieć wodociągową, odtworzenia nawierzchni ulicy po rozkopach. Następnym, optymalnym
etapem, który trzeba byłoby zrealizować, jest przebudowa ulicy 3 Maja na jej całym odcinku, od Rynku Zygmunta Augusta do ronda Marconiego. Urząd Miejski
jest w posiadaniu opracowanej przed laty decyzji - pozwolenia na budowę odcinka ulicy od Rynku Zygmunta Augusta do ul. Hożej. Realizacja tego zadania nie
załatwia sprawy do końca, ponieważ na drugi odcinek brakuje dokumentacji projektowej. Kierownik Wydziału GKRiOŚ podkreślił, że ul.3 Maja jest ulicą
powiatową, zwrócił uwagę na konieczność współpracy zarządcy ulicy – Zarządu Powiatu Augustowskiego z Miastem Augustów, które wyraża chęć
współfinansowania inwestycji. Istnieje możliwość zwiększenia ilości osób finansujących ww. zadanie o Zakład Energetyczny. Na pierwszym odcinku do zakresu
rzeczowego robót wchodzi przebudowa linii energetycznych napowietrznych na kablowe. Miasto ma w tej chwili podpisaną umowę w sprawie przebudowy, w
której są określone wstępne, szacunkowe kwoty i udziały stron, czyli Miasta i dystrybucji energetyki w zakresie linii komunalnej, po stronie Miasta – w zakresie
linii oświetleniowej. Następnym współfinansującym jest Wojewoda Podlaski. Narodowy program przebudowy dróg lokalnych 2008-2011 pozwala na
dofinansowanie z budżetu państwa zadania na drogach powiatowych i na drogach gminnych do kwoty 3 mln zł., czyli powstaje kwestia np. uzupełnienia
dokumentacji o drugi odcinek, złożenia wniosku w 2010 r. Szacunkowy koszt zadania wynosi ponad 7 mln zł, natomiast udziały poszczególnych stron
wyglądałyby następująco: Wojewoda Podlaski – 3 mln zł, co stanowi 37,6%; Energetyka – 765 tys.zł, co stanowi 9,6%; Powiat Augustowski – 1.621 tys.zł., co
stanowi 20,3%, Miasto Augustów – 2.600 tys.zł, co stanowi 32,5%. Kierownik Wydziału GKRiOŚ podkreślił, że ww. wariant jest najbardziej optymalny, ponieważ
załatwia raz na zawsze zagadnienie: „inwestycja na ulicy 3 Maja i ulicy Ogrodowej”, na którą Miasto posiada dokumentację, decyzje wraz z pozwoleniem na
budowę.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że obecnie najlepszym rozwiązaniem byłoby wykonanie dokumentacji ulicy do ronda
Marconiego. Realizacja inwestycji odcinkami spowoduje, że Miasto nie otrzyma na ten cel pieniędzy od Wojewody Podlaskiego.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta dodał, że w obecnej sytuacji projektowej Miasto Augustów nie miałoby szans na pozyskanie środków
finansowych od Wojewody Podlaskiego, ponieważ ulica 3 Maja nie miałaby połączenia z drogą krajową. W tej chwili Miasto może złożyć 1 wniosek o środki z
narodowego programu przebudowy dróg lokalnych 2008-2011, natomiast Starostwo ma możliwość złożenia 2 wniosków. W przypadku ulicy 3 Maja wniosek
musiałby złożyć Starosta Augustowski, ponieważ Miasto z ww. programu chciałoby również zrealizować swoje ulice miejskie. Burmistrz Miasta przypomniał, że
zaproponowanie realizacji ulicy 3 Maja w 2009 r. jest konsekwencją przyjętych założeń z 2007 r.

Pani Radna Ewa Perkowska – zgodziła się z wypowiedzią Pana Burmistrza, wyraziła nadzieję na zakończenie dyskusji i przystąpienie do realizacji konkretnych
prac budowlanych, które miały rozpocząć się 30 marca 2009 r. Pani Radna Ewa Perkowska wyjaśniła, że pisząc ww. pismo mieszkańcy ulicy byli zdesperowani,
poprosiła o przekazywanie informacji na bieżąco. Dzięki rozpoczęciu prac budowlanych skończy się przerzucanie odpowiedzialności i szukanie kolejnych
rozwiązań.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że przerzucanie odpowiedzialności nie załatwi problemu. Z dyskusji wynika, że w 2009
r. prace nie byłyby rozpoczynane, tylko nastąpi wykonanie dokumentacji oraz złożenie wniosków do programów o dofinansowanie inwestycji.

Pan Józef Górski – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska UM powiedział, że najlepszym rozwiązaniem jest
przeprowadzenie inwestycji w jednym cyklu. Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy 3 Maja jest zadaniem priorytetowym Miasta, bez problemów byłaby
odtworzona nawierzchnia jezdni i chodniki po wykopach. Zaproponował rozpoczęcie budowy w 2009 r., zadanie byłoby podzielona na dwa etapy: w 2009 r. –
budowa kanału sanitarnego i przyłączy, pozostałe roboty będą wykonane po ustaleniach zakresu rzeczowego, finansowego i udziału poszczególnych stron w
finansowaniu inwestycji. W zakresie całej przebudowy ulicy 3 Maja inwestorem i wnioskodawcą byłby Zarząd Powiatu Augustowskiego.

Pani Radna Anna Urban – powiedziała, że korzystanie przez mieszkańców centralnej ulicy w mieście z tzw. „sławojek” nie przynosi chluby Radzie Miejskiej.
Zaproponowała realizację pierwszego etapu inwestycji, skoro został wpisany do zadań inwestycyjnych w 2009 r., bo ludziom należy się godne życie.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej wyraził nadzieję, że najbliższa rozmowa Pana Burmistrza z Panem Starostą wyjaśni ostatecznie
sposób realizacji inwestycji i nie trzeba będzie wracać do długich dyskusji na ten temat.

Odpowiedzi na interpelację Pani Joanny Lisek – Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej, Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów RM udzielił Pan
Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta.

Przedstawił wyniki rozmów z ostatniego spotkania, które odbyło się w Augustowie na temat obwodnicy Augustowa. Nieprawdą jest, jak podała prasa, że na
spotkaniu został wytyczony przebieg trasy, ponieważ nadal rozważane jest przejście przez Raczki albo przez Chodorki, odbędą się konsultacje społeczne,
przyjadą kolejne grupy ekspertów. Burmistrz Miasta poinformował, że na ww. spotkaniu Pan Przewodniczący Rady Miejskiej proponował powrót do wariantu
przebiegu obwodnicy przez dolinę Rospudy. Dzisiaj nie jest znane miejsce przebiegu obwodnicy, nie ma konkretnych ustaleń. Wydawało się, że będą to Raczki,
natomiast w dn.27.04.2009 r. okazało się, że nie jest to już takie pewne. Natomiast na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej Państwo Radni pytali, kiedy zostanie
oddany do użytku wiadukt znajdujący się na drodze do Ełku. Odpowiadając na ww. pytanie Pan Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad
Oddziału w Białymstoku obiecał, że wiadukt będzie przejezdny ok. 17 maja 2009 r., obecnie zostały wznowione procedury przywrócenia do użytku tego odcinka
drogi.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poruszył sprawę raportu oddziaływania na środowisko obwodnicy Augustowa, w opracowaniu
zabrakło informacji na temat aspektów społecznych, w ocenie punktowej nie wspomniano o człowieku. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że raport
środowiskowy jest mało rzetelny, jednak jest to jedyny dokument, na którym teraz można bazować. Treść raportu wyraźnie wskazuje, że został opracowany na
zamówienie konkretnej grupy osób. Na pierwszym spotkaniu u Pana Wojewody Podlaskiego, które odbyło się w Białymstoku, zostały przedstawione różne
warianty przebiegu obwodnicy. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że byłby skłonny poprzeć proponowaną wersję przebiegu obwodnicy przez Raczki,
ale pod warunkiem rzetelnego poinformowania społeczeństwa o zaistniałej sytuacji - nic nie trzeba kamuflować, ludzie powinni wiedzieć, że Augustów przegrał z
tzw. pseudoekologami i dlatego został zmuszony do realizacji innego wariantu przebiegu obwodnicy. Na spotkaniu, które odbyło się w Augustowie, Pan
Wicepremier Grzegorz Schetyna twierdził, że jedynym wariantem są Raczki, nie ma innego wyboru. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że
przedstawiona w ten sposób sprawa nie jest załatwieniem problemu, nie może być tak, że augustowianie, którym zależy na szybkim wybudowaniu obwodnicy,
mają dążyć do tego celu za wszelką cenę. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nigdy nie poprze takiej postawy. Rolnicy, przez których gospodarstwa
miałaby przebiegać obwodnica mogliby na tym stracić, dlatego to oni sami powinni wypowiedzieć się na temat przekazania gruntów. Natomiast na spotkaniu w
dn. 27.04.2009 r. Dyrektor GDDKiA Oddziału w Białymstoku proponował ponowną analizę przebiegu obwodnicy przez dolinę Rospudy, przez Chodorki.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z powyższym zaproponował ponowną analizę wszystkich wariantów. Poinformował, że na spotkaniu
Dyrektor Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska zwrócił uwagę, iż zostaną opracowane przez naukowców koreferaty do ww. raportu środowiskowego i w tym
momencie powstała wątpliwość, czy znów będą to te same osoby, które popierały ww. pseudoekologów? Okazało się – i jest o pocieszające - że wśród grona
naukowców jest profesor, który wcześniej zwracał uwagę na brak w raporcie elementu społecznego.

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział,że jeżeli wariant I przebiegu obwodnicy Augustowa został źle opracowany i był niemożliwy do przyjęcia, to
wszystkie osoby, które go zaproponowały kilkanaście lat temu, powinny zostać pociągnięte do odpowiedzialności karnej. A może zaproponowany wariant I był
optymalny, tylko został odrzucony z powodu prowadzonych rozgrywek politycznych, których Augustów stał się ofiarą? Zapytał, czy w związku z brakiem
ostatecznej decyzji w sprawie przebiegu obwodnicy, zasadne jest dzisiaj podejmowanie stanowiska przez Radę Miejską?



Pani Radna Anna Urban – zgodziła się z wypowiedzią Pana Andrzeja Kurczyńskiego – Przewodniczącego Rady Miejskiej i zaproponowała, aby dzisiaj Rada
Miejska nie wyrażała w tej sprawie żadnej opinii.

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM powiedziała, że w związku z brakiem
konkretnych ustaleń w sprawie przebiegu obwodnicy, które miały zapaść w dn. 27.04.2009 r., wycofuje złożoną interpelację.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta poinformował, że kolejna debata w sprawie przebiegu obwodnicy ma odbyć się w dn.8 czerwca 2009 r.

Odpowiedzi na interpelację Pani Radnej Anny Urban udzielił Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta.

W Augustowie działają 3 miejskie gimnazja, które funkcjonują bez zakłóceń, z dobrze przygotowaną kadrą pedagogiczną - więc dlaczego szkoły miałyby być
wygaszane lub zamykane? Gdyby miało dojść do zamknięcia szkoły, to nigdy nie zadecydują o tym względy polityczne, ale wyłącznie rodzice i dzieci.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że oprócz 3 miejskich gimnazjów, funkcjonują jeszcze 2 gimnazja podległe pod Powiat
Augustowski: Gimnazjum Nr 4 przy Zespole Szkół Ogólnokształcących oraz Gimnazjum przy Zespole Szkół Specjalnych, a także gimnazjum w Ośrodku Cordis i
przy Zespole Szkół Społecznych.

Pani Radna Anna Urban – podziękowała za udzielenie odpowiedzi na interpelację. Takiej odpowiedzi oczekiwała.

Ad.pkt 9

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Rada Miejska przystąpi obecnie do realizacji punktu 9 porządku obrad, tj. do
przyjęcia protokołu z obrad XXX sesji Rady Miejskiej z 17 marca 2009 r. Zapytał, czy są uwagi do protokołu?

Uwag nie zgłoszono i Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poddał ww. protokół pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego jawnego
głosowania protokół Nr XXX/09 z obrad XXX sesji Rady Miejskiej z 17 marca 2009 r. został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i
przy braku głosów wstrzymujących się.

Ad.pkt 10

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Państwu Radnym za złożone ofiary na Mszę Świętą, która zostanie odprawiona 3
maja 2009 r. w intencji Ojczyzny w Bazylice Mniejszej NSJ. Państwo Radni otrzymali zaproszenia do wzięcia udziału w uroczystości. /zał. nr 36/ Przewodniczący
Rady Miejskiej zwrócił się z prośbą o wybór Pocztu Sztandarowego.

Poczet Sztandarowy wystąpi w składzie:

- Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej,

- Pani Radna Bożenna Łukaszewicz,

- Pan Wiesław Jeruć – Przewodniczący Komisji ds. Rodziny, Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych RM.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z korespondencją, która wpłynęła do Przewodniczącego i Rady Miejskiej:

- z decyzją Nr 28 z 9 kwietnia 2009 r. Ministra Zdrowia, który po zapoznaniu się z operatem uzdrowiskowym przesłanym przez gminę miasto Augustów,
sporządzonym dla uzdrowiska Augustów w powiecie augustowskim, w województwie podlaskim potwierdził możliwość prowadzenia lecznictwa uzdrowiskowego
na obszarze uznanym za uzdrowisko Augustów, ustalił w oparciu o przedstawione świadectwa potwierdzające właściwości lecznicze naturalnych surowców i
klimatu, następujące kierunki lecznicze: choroby ortopedyczno-urazowe, choroby reumatologiczne, choroby naczyń obwodowych, osteoporoza. /zał. nr 37/;

- z prośbą Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Rejonowy w Augustowie, Związku Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych Koła
Miejsko- Gminne w Augustowie o zwolnienie z opłat za centralne ogrzewanie, odprowadzanie ścieków i zimną wodę /zał. nr 38, 39/;

- z prośbą Janusza i Cecylii Cieślukowskich zam. w Augustowie o udzielenie bonifikaty przy zakupie, w drodze bezprzetargowej, działki o numerze geodezyjnym
2197/20, z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania przyległej działki, stanowiącej własność Państwa Cieślukowskich. Chodzi o pas ziemi
przy ul. M.Jonkajtysa, który oddziela ulicę od zabudowań. /zał. nr 40/;

- z zaproszeniem Development Nord Sp. z o.o. Włodzimierz Kudraszew w Augustowie na Dni Otwarte Apartamentowca „Ziołowa” w dniach 9-10 maja 2009 r. w
godz.10.00 -18.00 /zał. nr 41/;

- z podziękowaniem Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Jarosława Zielińskiego za zaproszenie na sesję Rady Miejskiej /zał. nr 42/;

- z ofertą Budotechniki Sp. z o.o. Projektanta i Producenta Mebli Miejskich w Pilchowicach, zajmującą się wykonaniem wiat przystankowych, gablot, kiosków i
pawilonów, toalet publicznych /zał. nr 43/;

- z pismem Zakładu Opieki Zdrowotnej Przychodni Stomatologiczno-Lekarskiej E.&B. Falkowscy s.c. w Dąbrowie Białostockiej dotyczącym projektowanej
budowy sanatorium „Pałac na wodzie”, położonego na działce nr 1/41 przy ul. Zarzecze w Augustowie. Pan B. Falkowski nie może uzyskać zgody na budowę
piwnicy w budynku, twierdzi, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dzielnicy „Zarzecze” posiada zbyt wiele ograniczeń i jest wielką przeszkodą
/zał. nr 44/;

Pani Anna Kowalczuk – Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM wyjaśniła, że zapis planu miejscowego zagospodarowania
przestrzennego dzielnicy „Zarzecze” zakazuje budowy piwnic, ponieważ Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej nakazał, aby poziom piwnic i innych
pomieszczeń, w których przebywają ludzie, nawet czasowo, znajdował się na wysokości 123 metrów n.p.m., natomiast teren przy ul. Zarzecze znajduje się
obecnie na wysokości 122 metrów i z tego względu budowa piwnicy jest zakazana. Pan B.Falkowski już wcześniej zwracał się o zmianę planu w części
dotyczącej architektury obiektu, należy jednak podkreślić, że w momencie nabycia ww. działki miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dzielnicy
„Zarzecze” już obowiązywał. Rzeczywiście, zapisy planu są „sztywne”, ale Pan B.Falkowski nabywając nieruchomość zdawał sobie sprawę z jej położenia,
natomiast w momencie kupna działki od razu zaczął zgłaszać uwagi do zapisów planu.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o udzielenie Panu B.Falkowskiemu odpowiedzi na pismo;

- z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku z 5 lutego 2009 r., który po rozpoznaniu w Wydziale II na rozprawie w dn. 27 stycznia 2009
r. sprawy ze skargi Konrada Rumińskiego na uchwałę Nr XXXVIII/357/02 Rady Miasta Augustów z dnia 23 września 2002 r. w przedmiocie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego stwierdził nieważność uchwały Nr XXXVIII/357/02 Rady Miasta Augustów z dnia 23 września 2002 r. w sprawie miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Augustów terenów obejmujących część dzielnicy Zarzecze ograniczonych istniejącym cmentarzem, ulicą
Mostową, rzeką Nettą i jeziorem Necko w częściach dotyczących par. 62 pkt 1 w odniesieniu do nieprzekraczalnej linii zabudowy terenu oznaczonego symbolem
ZH-1, stwierdził, że uchwała nie może być wykonana w zakresie, w jakim stwierdzono jej nieważność, zasądził od Rady Miejskiej w Augustowie na rzecz
skarżącego Konrada Rumińskiego kwotę 557 zł tytułem zwrotu kosztów postępowania sądowego. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Białymstoku po
rozpoznaniu w Wydziale II w dn. 6 lutego 2009 r. sprawy ze skargi Konrada Rumińskiego na uchwałę Nr XXXVIII/357/02 z dnia 23 września 2002 r. w
przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego postanowił sprostować z urzędu oczywistą omyłkę pisarską w ten sposób, że w miejsce słów
„par. 62 pkt 4, par. 62 pkt 6, par. 62 pkt 6 ppkt c,d,e” wpisać słowa „par. 62 pkt 4, par. 62 pkt 6 ppkt c,d,e” /zał. nr 45, 46/;

Pani Anna Kowalczuk – Kierownik Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej UM wyjaśniła, że sprawa dotyczy planu miejscowego zagospodarowania



przestrzennego dzielnicy „Zarzecze”. Zgodnie z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego kilka szczegółowych zapisów planu zostało unieważnionych,
dotyczą one nieprzekraczalnej linii zabudowy dla terenów zabudowy hotelowej przy ul.Hotelowej /droga lokalna/, maksymalnej liczby kondygnacji dla kompleksu
hotelowego Pana K.Rumińskiego, sal konferencyjnych, sportowych, pomieszczeń technicznych, które powinny tworzyć boczne skrzydło budynku. Natomiast w
pozostałym zakresie plan jest obowiązujący i bez ww. zapisów również może być realizowany;

- z pismem Zarządu Województwa Podlaskiego w Białymstoku informującym, że w związku z planowaną modernizacją linii kolejowej E75 na odcinku Białystok-
Suwałki -Trakiszki tzw. Rail Baltica, PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w dniach 7-8 maja 2009 r. zostaną przeprowadzone konsultacje społeczne na terenie
dwóch tras: 7 maja 2009 r. objazd trasy Białystok- Ełk-Olecko- Suwałki- Trakiszki; 8 maja, godz. 8.00-11.00 debata konsultacyjna w Domu Pracy Twórczej w
Wigrach; 8 maja 2009 r. objazd trasy Suwałki-Augustów- Sokółka-Białystok /zał. nr 47/.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że budzi niepokój zapis w zaproszeniu Pana Wicemarszałka I.Jasionowskiego dotyczący
wzięcia udziału w konsultacjach, spowodowanie społecznej dyskusji, zmierzającej do wyboru wariantu powodującego rozwój gospodarczy tej części
województwa, z uwzględnieniem ochrony środowiska naturalnego północno-wschodnich terenów Polski. Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy znów
chodzi o to, aby Augustów został wyłączony z ww. modernizacji i potraktowany jako skansen, w którym nic robić nie można?

- z listem /anonimem/ Pana Jana Kowalskiego, ul. Samorządowa 1 w Augustowie, który zgłosił zastrzeżenia dotyczące traktowania przez Miasto Augustów Pana
E.Ławrynowicza. Pan J.Kowalski nie zgadza się żądaniami Pana E.Ławrynowicza, który wymusza pewne decyzje, związane z wydawaniem pieniędzy z budżetu
miasta /zał. nr 48/. Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Pan J.Kowalski jest osobą dobrze zorientowaną w ww. sprawie, ponieważ powołuje się na akty
notarialne Pana E.Ławrynowicza, zna numery spraw.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Dariuszowi Szkiłądziowi– Dyrektorowi Zespołu Szkół Samorządowych w
Augustowie.

Pan Dariusz Szkiłądź – Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych w Augustowie powiedział, że do przyjścia na dzisiejszą sesję Rady Miejskiej skłoniła go
ostatnia sesja Rady Miejskiej, na której Pan Zbigniew Huszcza – Przewodniczący Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM oraz Pani Joanna Lisek –
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej podjęli temat klas sportowych w aspekcie kosztów związanych z organizacją ww. klas oraz sprawę ogłoszenia naboru w
parafiach podczas Mszy Świętych. Dyrektor ZSS zwrócił uwagę, że od 3 lat nie miał przyjemności spotkać się z Panem Zbigniewem Huszczą, który będąc
Przewodniczącym Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM nie starał się wyjaśnić wątpliwości dotyczących klas sportowych i kosztów związanych z
ich organizacją. Dyrektor ZSS powiedział, że informacja o naborze do klas sportowych została podana zgodnie z prawem oświatowym, na podstawie którego
dyrektor jest zobligowany do ogłaszania naboru w różnej formie i w określonym czasie. Poinformował, że od 7 lat w Zespole Szkół Samorządowych funkcjonują
klasy sportowe, w których jest zatrudnionych 7 trenerów. Obecnie w szkole istnieją 3 klasy sportowe – IV, V i VI szkoły podstawowej, natomiast w przyszłym roku
szkolnym planuje się organizację dwóch klas sportowych, nie czterech, tak jak twierdził Pan Przewodniczący Komisji. Dyrektor ZSS wyjaśnił, że klasa III miałyby
funkcjonować w dwóch grupach: pływackiej i piłki siatkowej, w tym grupa siatkowa chłopców byłaby utworzona we współpracy z MKS „Ślepsk”. W szkole planuje
się utworzenie klasy IV funkcjonującej również w dwóch grupach: piłki nożnej chłopców i piłki koszykowej dziewcząt. Następnie Dyrektor ZSS przedstawił Radzie
Miejskiej materiały z Ogólnopolskiej Konferencji Przedstawicieli Szkół Sportowych w Pływaniu, która odbywała się w Raciborzu 20-21.03.2009 r. na temat
funkcjonowania klas i szkół sportowych oraz szkół mistrzostwa sportowego w świetle przepisów oświatowych. Przedstawił również materiały Biura Edukacji,
które we współpracy z Biurem Sportu i Rekreacji Urzędu m.st. Warszawy oraz dyrektorami szkół opracowuje tryb powoływania oraz zasady funkcjonowania i
finansowania klas i szkół sportowych oraz szkół mistrzostwa sportowego w m.st. Warszawa. Powiedział, że ww. Biuro Edukacji jest odpowiednikiem
augustowskiego Wydziału Edukacji UM, który pomimo 7 letniego funkcjonowania klas sportowych nie podjął jeszcze działań związanych z opracowaniem
jakiegokolwiek dokumentu. Dyrektor ZSS wyjaśnił, że z tego powodu szkoła jest zmuszona indywidualnie podejmować się realizacji ww. zadania. Zwrócił uwagę
na koszty związane z organizacją klas sportowych, których powołanie jest korzystne z punktu widzenia finansowego, gdyż koszty wynagrodzeń osobowych w
szkołach publicznych finansowane są za pośrednictwem subwencji oświatowej, przekazywanej przez Ministerstwo Finansów organom prowadzącym szkoły.
Zaznaczył, że subwencja oświatowa na klasę masową wyniosła w 2008 r. 3 727,85 zł na ucznia szkoły podstawowej, natomiast na klasę sportową 4 485,42 zł.
Różnica między subwencją oświatową na ucznia klasy masowej, a ucznia klasy sportowej wyniosła 747,57 zł. Dyrektor ZSS stwierdził, że Miasto będzie musiało
dofinansować wynagrodzenie nauczyciela klasy sportowej ukierunkowanej na pływanie kwotą 258,58 zł do każdego ucznia. Oprócz tego istnieje opłata
basenowa, którą Miasto musiałoby uiścić do Centrum Sportu i Rekreacji. W związku z tym, że uczniowie wykupują karnety w kwocie 250 zł, roczna dotacja
wynosiłaby 15 250 zł. Następnie Dyrektor ZSS dokonał porównania kosztów klasy sportowej do kosztów organizacji wychowania wodnego na przykładzie klas I i
II szkoły podstawowej ZSS. Wychowanie wodne jest organizowane w klasach pierwszych od marca do maja, natomiast w klasach drugich od września do
czerwca. Roczny koszt, jaki ponosi Miasto tytułem wychowania wodnego, wynosi 38.808 zł. Dyrektor ZSS poruszył sprawę organizacji klasy IV sportowej,
stwierdził, że subwencja oświatowa w wysokości 747,57 zł w całości pokryje koszt wynagrodzeń nauczycieli. Oszczędność Miasta z tytułu prowadzenia klas
sportowych wyniesie 37,35 zł na ucznia. Dyrektor ZSS powiedział, iż przyjmując dofinansowanie, jakie Miasto posiada na zadania oświatowe należy stwierdzić,
że opłata do każdego ucznia klasy sportowej w wysokości 258,58 zł oraz roczna opłata basenowa w wysokości 15 250 zł, nie są kwotami wysokimi. Następnie
zwrócił się do Pana Zbigniewa Huszczy – Przewodniczącego Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM, który w tej chwili nie uczestniczy w obradach
sesji RM, aby nie robił „zadymy” z czegoś, czego nie ma, nie czynił prób skłócenia Rady Pedagogicznej, Dyrekcji Szkoły z Władzami Miasta. Dyrektor ZSS
powiedział, że jest to uprawianie zwykłej polityki, która musi mieć coś na celu - nie uda się Panu Przewodniczącemu Komisji skłócić Dyrekcji, Rady
Pedagogicznej Szkoły z Burmistrzem Miasta i zdezorganizować pracę placówki. Następnie zwrócił się do Państwa Radnych o zapoznanie się z przedstawionymi
materiałami z Ogólnopolskiej Konferencji Przedstawicieli Szkół Sportowych w Pływaniu w Raciborzu oraz Biura Edukacji Urzędu m.st. Warszawy.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, dlaczego Pan Dyrektor ZSS, interpelację Pana Zbigniewa Huszczy – Przewodniczącego
Komisji ds. Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki RM w sprawie klas sportowych potraktował , jako spisek? Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść
interpelacji, w brzmieniu: „Pan Radny Zbigniew Huszcza zapytał, czy to prawda, że w Zespole Szkół Samorządowych w Augustowie powstają 4 klasy sportowe,
m.in. o profilu: pływanie, piłka nożna, piłka siatkowa? Poinformował, że ogłoszenie o naborze do tych klas usłyszał będąc na mszy w kościele”. Przewodniczący
Rady Miejskiej powiedział, że na Mszy Św. w Bazylice NSJ również usłyszał treść ogłoszenia, potem okazało się, że nic o nim nie wiedzieli Pan Burmistrz, ani
Pan Kierownik Wydziału Edukacji UM. Czy jest to w porządku, aby organ prowadzący nic nie wiedział o ogłoszeniu naboru do klas sportowych? Przewodniczący
Rady Miejskiej stwierdził, że jeżeli w szkole miałyby być organizowane ww. klasy, to Pan Dyrektor powinien najpierw przeprowadzić na ten temat sondaż wśród
rodziców. Przypomniał, że na poprzedniej sesji RM Pani Radna Anna Urban słusznie zwróciła uwagę, aby dyskusja na ww. temat nie toczyła się bez Pana
Dyrektora, natomiast radni chcieli wyjaśnić, czy sprawa została uzgodniona z organem prowadzącym. Okazało się, że nic takiego nie miało miejsca. W budżecie
miasta są ujęte dodatkowe środki finansowe na utrzymanie klas sportowych, natomiast jest to bardzo istotne, aby przez cały okres szkolny funkcjonowały one w
pełnym składzie. Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał moment chęci tworzenia w ZSS klas sportowych gimnazjalnych pływackich, na które nie godziła
się Rada Miejska i poprzedni Burmistrz Miasta. Zostało przyjęte rozwiązanie, aby chętni sportowcy otrzymywali dofinansowanie i nadal trenowali w
Augustowskim Towarzystwie Kajakowym. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że jest to chyba dobre rozwiązanie, natomiast w przypadku utworzenia klas
sportowych gimnazjalnych pływackich Miasto miałoby problem z ich utrzymaniem. Przedstawiony przez Pana Dyrektora ZSS koszt organizacji klas sportowych
byłby realny, gdyby klasy sportowe gimnazjalne funkcjonowały cały czas w pełnym składzie. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zapozna się z
materiałem z Ogólnopolskiej Konferencji Przedstawicieli Szkół Sportowych w Pływaniu oraz Biura Edukacji Urzędu m.st. Warszawy, jednak należy zdawać sobie
sprawę, że warunki i możliwości finansowe Warszawy są zupełnie inne niż Augustowa.

Pan Dariusz Szkiłądź – Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych powiedział, że nie do końca zgadza się z wypowiedzią Pana Przewodniczącego Rady
Miejskiej. Następnie, jako mieszkaniec Augustowa, pogratulował Burmistrzowi Miasta uzyskania absolutorium.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę, że organ prowadzący nic nie wiedział o ogłoszeniu naboru do klas sportowych.

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta odpowiedział, że wyjaśnił z Panem Dyrektorem ZSS ww. sprawę. Następnie poinformował, że Miasto w 2008



Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta odpowiedział, że wyjaśnił z Panem Dyrektorem ZSS ww. sprawę. Następnie poinformował, że Miasto w 2008
r. do zadań oświatowych dołożyło kwotę 10.210.478 zł.

Pani Joanna Lisek – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów RM zapytała, czy Burmistrz Miasta wiedział o
ogłoszeniu naboru do klas sportowych?

Pan Kazimierz Kożuchowski – Burmistrz Miasta odpowiedział, że nie wiedział o naborze do czterech typów klas sportowych.

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiejstwierdził, że ww. odpowiedź wyjaśnia sprawę. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poruszył
sprawę codziennej współpracy Państwa Radnych z pracownikami Urzędu Miejskiego. Powiedział, że czasami Państwo Radni przychodzą do Urzędu Miejskiego
z różnym nastawieniem, mają swoje problemy, humory, natomiast pracownicy również mogą mieć domowe i służbowe problemy. Przewodniczący Rady Miejskiej
zwrócił się z prośbą, aby zachowanie Państwa Radnych i pracowników Urzędu Miejskiego w stosunku do siebie było kulturalne, ponieważ życie jest tak krótkie,
że „umilanie” go na pewno nie ma sensu. Dobra współpraca i taktowne zachowanie na co dzień na pewno przyniosą wszystkim większy pożytek.

Ad.pkt 11

Pan Andrzej Kurczyński – Przewodniczący Rady Miejskiej po wyczerpaniu porządku obrad zamknął obrady XXXI sesji Rady Miejskiej w Augustowie.
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